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Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, u ime poslanickog

kluba DPS-a, predsjedniku Vlade, postavljam sljedece pitanje:

Gospodine predsjednice Vlade,

Kako ocjenjujete rezultat i domete nedavnog Samita Evropske unije 1

Zapadnog Balkana koji je odrzan 17. maja u Bugarskoj? Sta je konkretno

ova] Samit donio prvenstveno Crnoj Gori, ali i drzavama Zapadnog Balkana?

Da li smatrate da Ishod samita 1 njegovi zakljucci daju razloga za

optimizam, kako za nasu zemlju tako i za zemlje regiona?

OBRAZLOZENJE

Samit Evropske unije i Zapadnog Balkana, koji je odrzan 17. maja u Sofiji,

prvi je sastanak na najvisem nivou nakon 2003. godine, na kojem je kljucna
tema bio Balkan, a Vi ste, kako je javnost informisana, na Samltu imali

brojne bilateralne sastanke na najvisem nivou.

Molimo da nama i crnogorskoj javnosti saopstite konkretan ishod Samita

EU - Zapadni Balkan u Sofiji i pojasnite konkretne benefite po Crnu Goru.
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Podgorica, 31. maj 2018. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnlka Skupstine Crne Gore u
prllogu dostavljam plsane odgovore na poslanlcka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 30. maja 2018. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

S uvazavanjem.
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Klub poslanika Demokratske partije socijalista Crne Gore
Prof, dr Miodrag Bobo Radunovic

POSLANICKO PITANJE

Gospodine predsjednice Vlade,

Kako ocjenjujete rezultat i domete nedavnog Samita Evropske unije i Zapadnog Balkana kojije
odrzan 17. moja u Bugarskoj? Stoje konkretno ovaj Samit donio prvenstveno Crnoj Gori, ali i
drzavomo Zapadnog Balkana? Da li smatrate da ishod samita i njegovl zakljucci daju razioga
za optimizam, kako za nasu zemlju tako i za zemlje regiona?

Obrazlozenje

Samit Evropske unije i Zapadnog Balkana, koji Je odrzan 17. maja u Sofiji, prvi Je sastanak na
najvisem nivou nakon 2003. godine, na kojem Je kljucna tema bio Balkan, a Vi ste, kako Je
Javnost informisana, na Samita imali brojne biiateralne sastanke na najvisem nivou.

Moiimo da nama i crnogorskoj Javnosti saopstite konkretan ishod Samita EU - Zapadni Balkan
u Sofiji i pojasnite koja Je konkretna dobit po Crnu Goru.



ODGOVOR

Postovani poslanice Radunovicu,

Petnaest godina nakon Samita u Solunu, u Sofiji je nedavno odrzan Samit Evropske unije i
Zapadnog Balkana^ kako ste rekli.

Rekao bih da je najsnaznija poruka Samita sadrzana u Deklaraciji iz Sofije, u kojoj se kaze da
„Evropska unija ponovo potvrduje svoju nedvosmlslenu podrsku evropskoj perspektivi
Zapadnog Baikana . Takode^ i da je EU, citiram: „odlucna da pojaca I intenzivira svoje
angazovanje na svim nivoima radi pruzanja podrske politlckim, ekonomskim i drustvenim
transformacrjama u regionu".

Ako zakljucimo po tekstu Deklaracije, 1 politickim porukama koje sadrzi - zadovoljni smo
Samltom u Sofiji.

Njegovi rezultati znacajni su za nasu Drzavu, all i za region u kojem zauzlmamo vazno mjesto
zemlje sa jasnom politikom stabilnosti 1 saradnje. Osim toga, Crna Gora je zemlja koja je
odmakia u pregovarackom procesu, pa je na taj nacin u drugacijem I povoljnijem polozaju od
svojih susjeda.

To ukazuje 1 da je u ovom momentu evropski put zahtjevniji za one zemlje koje se nalaze na
pocetnim fazama integracija. Ali opredjeljenje Crne Gore je da ce nasi susjedi u svom napretku
Imati nasu nedvosmlslenu podrsku, sto sam istakao 1 na samom Samitu I u vezi sa mogucnoscu
otvaranja pregovora Evropske Komisije sa Albanijom i Makedonljom.

I da budem precizan -1 zbog politicke, i zbog ukupne javnosti - bez obzira da II je na Samitu
upotrijebljena rijec prosirenje III perspektiva, to nije najvaznije, I ne treba da bude glavni utisak
sa ovog Samita.

Ono sto je vazno, a o cemu smo razgovarali mi iz regiona Zapadnog Baikana sa celnicima
Evropske unije, to je da je integracija Zapadnog Baikana u obostranom interesu, i ona nije
dovedena u pitanje.

Siguran da je snazna podrska razvojnim potrebama Regiona podjednako vazna kao i politicke
poruke Samita, danas zeiim da se osvrnem i na drugu ravan ovog Samita, odnosno na
perspektive ekonomskog razvoja Crne Gore u okviru evropskog procesa.

Nedovoljna ekonomska i infrastrukturna razvijenost, prisutna je u Regionu, i zbog toga ne
treba da cekamo datum pristupanja da bismo sa nasim evropskim partnerima poceli
konkretno da radimo na pitanjima infrastrukture, odnosno povezivanja.



Ogroman je znacaj dobre prohodnosti na granicama, ekonomske i trgovinske saradnje,
razmjene ljudi i roba za buducnost nasih drzava i njihov razvoj. Moramo smanjiti zagusenja na
granicnim prelazima, umanjiti i eliminisati barijere u trgovini, povecavati mobilnost mladih,
naucnika i profesionalaca. Na nama je da otpocnemo rad na ovim pitanjima, kroz inicijative i
projekte, uz cvrstu i konkretnu podrsku Evropske unije i zemaija clanica.

U torn kontekstu za Crnu Goru je posebno vazno, sto sam ponovio vise puta, a takode je i
sastavni dio Deklaraclje iz Sofije - a to je i pitanje, odnosno saglasnost za izgradnju Jadransko-
jonskog koridora, poznatijeg kao Plavi autoput.

Smatramo da je Samit u Sofiji na strateski nacin zaokruzio vec prisutan dijalog o svim
potrebama Reglona u kljucnim politlckim i razvojnim pitanjima. U julu ove godlne imacemo
Peti samit u Londonu, gdje ce se pomenute teme dodatno konkretizovati, a vjerujem i ucvrstiti
pozicija nase zemlje unutar Berlinskog procesa. Pogotovo nakon objavljivanja Strateglje
Evropske komislje za Zapadni Balkan u februaru.

Imam potrebu da ovom prilikom Parlament informisem i o susretima koje sam imao sa
zvanicnicima drzava clanica Evropske unije tokom Samita u Sofiji. Sa kancelarima Njemacke,
Austrije, premijerima FInske i Holandije, razgovarao sam o svim ovim temama, kao i
rezultatima i planovima koje imamo u procesu integracija.

Saglasili smo se i da Crnu Goru ocekuje kompleksna faza pregovora, 1 definisane su kljucne
oblasti na kojima treba raditi: od vladavine prava do daljeg jacanja ekonomske stabilnosti.
Zelim da sa vama podijelim 1 zapazanje da Crna Gora ima reputaciju konstruktivnog faktora u
Regionu, i to je nas kvalitet kojl svaki partner pozdravlja.

Tokom susreta na najvisem nivou, govohlo se I o jacanju ekonomske saradnje. Konkretno,
posebno su znacajni rezultati razgovora kada je u pitanju jacanje bilateralne saradnje sa
Finskom u oblasti energetike, o cemu ce, vjerujem, uskoro biti vise detaija iz Ministarstva
ekonomije.

Vazno je uociti i da primjena evropskih propisa u ekonomiji vec daje konkretne rezultate kroz
prizmu interesovanja renomiranih investitora, sto ce svakako pospjesiti i nasu reputaciju, a
samim tim i nas integracioni put.

Jos jedan vazan zakljucak iz bilateralnih susreta jeste da je Crna Gora ne samo sigurna i
pouzdana, vec iz dana u dan sve interesantnija investiciona de.stinacija nasim NATO i ED
partnerima.

Uvazeni poslanice Radunovicu,

(shod Samita Evropske unije i Zapadnog Balkana, i njegovi zakljucci, daju nam visestruke
razloge za optimizam. U procesu evropske integracije, Crna Gora se rukovodi svojim
prioritetima i krece planiranom dinamikom u svakom pogledu.



Zbog toga smo uvjereni da ce drzave cianice Unije uvazavati ove cinjenice u skladu sa
principom napretka na osnovu individualnih zasluga, alt I na temelju dugogodisnjeg
partnerskog odnosa sa Crnom Gorotn u ovom procesu, I van njega.

Hvala na paznjil


